
En aquesta jornada de Cloenda volem presentar-vos des del Màrius
Torres el que l’APS d’Escoles Sostenibles de 4t d’ESO del Màrius
Torres ha estat fent conjuntament amb el professorat de la
comissió d’Escoles Sostenibles.

REDUCCIÓ DE RESIDUS 

Hem preparat la Setmana Europea de reducció de residus al
centre, que ha estat enguany del 16 al 24 de novembre, tot fent els
cartells d’anunci de la visita de la Deixalleria mòbil. A més, van
passar per les aules d’ESO a explicar l’organització del concurs en
el qual es premiava aquella classe que duia material més variat i en
més quantitat. L’alumnat de l’APS va estar també fent la recollida al
camió de la deixalleria i mostrant als més joves d’ESO quins residus
s’hi poden llençar. També van revisar la presentació PowerPoint de
la Setmana de la reducció de residus del Màrius i van recordar la
necessitat que portem embolcalls i ampolles reutilitzables.

FAM ZERO

També van anar a la recollida d’aliments pel Banc d’Aliments els
dies 22 i 23 de novembre a un centre comercial de Prat de la Riba. 

PROJECTE D’OASIS DE BIODIVERSITAT

Al febrer vam tenir la visita de la Diana Calvo, coordinadora des
d’Escoles Sostenibles i on vam reflexionar sobre la importància de
conservar les espècies autòctones. 

INSTITUT MÀRIUS TORRES
TÍTOL DEL PROJECTE: Fem un Màrius més sostenible

RESUM PROJECTE

TEMÀTICA PRINCIPAL DEL PROJECTE: Residus, Biodiversitat
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Tenen plantats diferents flors aromàtiques, alguna ornamental i
plantes de l’hort que també s’enduen per conèixer de primera mà
la necessitat de menjar aliments saludables i de quilòmetre zero.

El 29 d’abril, l’alumnat de l’APS
d’Escoles Sostenibles ja va poder
penjar al nostre centre una nova
caixa niu amb la nova perxa i vam
penjar-ne una altra al carrer Ton
Sirera que vam restaurar del curs
passat.

Vam conèixer el nou oasi de
biodiversitat que tenim al nou hort
que es porta des de l’optativa de
l’hort que fan l’alumnat de 1r d’ESO
on també han fet estudi de les
necessitats d’aigua que té l’hort i li
han posat un reg automàtic.

Vam seguir amb la penjada de les
primeres caixes nius amb MT i un
número dins el projecte niu de
ciències ciutadana de l’Institut Català
d’Ornitologia. Va venir l’ornitòleg Àlex
Fonollosa i l’educadora Marine Jouet.
En vam penjar al camp escolar, al
carrer Ton Sirera i l’Eric Montoy, que
està fent un treball de recerca sobre
les caixes niu en va instaŀlar una prop
de casa seva, a l’horta i n’està fent un
seguiment. Ell mateix va fer la
construcció d’una perxa que ens
servirà per poder fer les noves
penjades i per poder fer-ne un
seguiment.
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El dia 5 de maig, l’alumnat de
l’APS d’Escoles Sostenibles
van compartir amb altres
centres de Lleida que formen
part de la Microxarxa de la
Biodiversitat, una jornada
molt profitosa a la Mitjana.
Vàrem fer la neteja d’una
planta invasora: la Periploca
que està envaint l’espai de
plantes autòctones del bosc
de ribera. Per tant, vam
poder alliberar algun àlber,
algun freixe i altres arbres
perquè puguin créixer
lliurement. Vam comptar amb
l’assessorament de
l’Associació Sàmara. 

També va venir l’ornitòleg Àlex Fonollosa amb el qual vam observar
com estaven ocupades diferents caixes niu i vam trobar ous de
pardal xarrec i també pollets de pardal xarrec amb diferents graus
de desenvolupament; els més grans vam anellar-los per poder fer
el seu seguiment. 

També des de la Regidoria de Sostenibilitat ens van cedir una
motxilla fins a final de curs per poder observar la biodiversitat que
trobem al nostre entorn, on hi ha prismàtics, lupes i unes guies dels
diferents grups d’éssers vius.


